



EUROPEAN  
PUBLIC  
PROSECUTOR'S  
OFFICE

## European Public Prosecutor's Office

# EPPO's statement on competence adjudication in Spain

Published on 28 March 2022

The EPPO regrets the controversy that has arisen concerning the competence adjudication over a particular case in Spain. As a general rule, the EPPO does not comment on specific cases but considers that this particular one has broader implications.

The point of any EPPO investigation is to establish the facts in order to conclude whether there is enough evidence of a criminal offence affecting the financial interests of the European Union having been committed. It is to avoid duplication and in the interest of the defense that the EPPO regulation establishes a priority competence for the EPPO to investigate all the facts linked to a possible fraud affecting the financial interests of the European Union.

In this context, given our unprecedented nature and the complex interaction between national and European laws under which we operate, the EPPO would like to recall that in a situation of conflict of competence, a referral to the European Court of Justice should always be considered. This morning, the EPPO has therefore requested the Fiscal General del Estado to seriously consider this option.

Spanish version:

La Fiscalía Europea lamenta la controversia surgida en torno a la competencia sobre un caso concreto en España. Como norma general, la Fiscalía Europea no comenta casos concretos, pero considera que éste en particular tiene implicaciones más amplias.

El objetivo de toda investigación de la Fiscalía Europea es establecer los hechos y determinar si existen suficientes evidencias de que se ha cometido un delito que afecta a los intereses financieros de la Unión Europea. Para evitar duplicidades y en interés de los derechos de defensa, el Reglamento de la Fiscalía Europea establece una competencia preferente para que la Fiscalía Europea investigue todos los hechos

relacionados con un posible fraude que afecte a los intereses financieros de la Unión Europea.

En este contexto, dado nuestro carácter inédito y la compleja interacción entre las leyes nacionales y europeas bajo las que operamos, la Fiscalía Europea quiere recordar que en una situación de conflicto de competencias siempre debe considerarse la posibilidad de recurrir al Tribunal de Justicia de la Unión Europea. Por ello, esta mañana la Fiscalía Europea ha solicitado a la Fiscal General del Estado que considere esta opción.